

OFFICE OF THE RESIDENT COORDINATOR AND THE HUMANITARIAN COORDINATOR FOR YEMEN

مكتب المنسق المقيم للأمم المتحدة ومنسق الشؤون الإنسانية في اليمن

United Nations Humanitarian Coordinator for Yemen Visits Sa'dah, Raises Alarm Over Civilian Impact of Airstrikes

Sa'dah, 3 May 2025 – Today, the United Nations Resident and Humanitarian Coordinator for Yemen, Mr. Julien Harneis, conducted a field visit to Sa'dah Governorate, where he visited the Sa'dah Immigration Detention Center, reportedly struck by airstrikes on 28 April 2025. According to the Ministry of Health under the *de facto* authorities in northern Yemen, the attack resulted in the deaths of 60 migrants and injured another 65.

Mr. Harneis also visited Al-Joumhoury and Al-Talh hospitals, where he met with medical staff, doctors, and administrators who expressed serious concerns about the critical condition of the facilities and the overwhelming needs they face in treating casualties and providing essential care.

"The United Nations is deeply alarmed by the impact of airstrikes in Sa'dah and other parts of northern Yemen on the safety of civilians," said Mr. Harneis. "These strikes have reportedly resulted in hundreds of civilian casualties and damage to civilian infrastructure."

"This further increases our concern about the safety of detained colleagues from the United Nations and NGOs, who are held in locations under the *de facto* authorities. These detentions also limit our ability to provide humanitarian assistance in Sa'dah," he added, reiterating the United Nations Secretary-General's call for their immediate release. The United Nations reminds all parties that civilians, including migrants and detainees, must be protected at all times, in accordance with international humanitarian law.

منسق الشؤون الإنسانية للأمم المتحدة في اليمن يزور صعدة ويُعرب عن بالغ قلقه إزاء أثر الغارات الجوية على المدنيين

صعدة، 3 مايو 2025م – قام السيد جوليان هارنيس، المنسق المقيم للأمم المتحدة ومنسق الشؤون الإنسانية في اليمن، اليوم بزيارة ميدانية إلى محافظة صعدة، حيث زار مركز احتجاز المهاجرين في صعدة، الذي تعرض للقصف الجوي بحسب التقارير الواردة في 28 أبريل 2025م. وفقًا لوزارة الصحة التابعة لسلطات الأمر الواقع في شمال اليمن، أسفر الهجوم عن مقتل 60 مهاجرًا وإصابة 65 آخرين.

كما زار السيد هارنيس مستشفيي الجمهوري والطلح، حيث التقى بالطاقم الطبي والأطباء والإداريين الذين أعربوا عن مخاوفهم الجدية بشأن الظروف الحرجة للمرافق والاحتياجات الهائلة التي يواجهونها أثناء علاج المصابين وتقديم الرعاية الأساسية.

قال السيد هارنيس: "تشعر الأمم المتحدة بقلق بالغ إزاء أثر الغارات الجوية في صعدة ومناطق أخرى من شمال اليمن على سلامة المدنيين. بحسب التقارير الواردة، تسببت هذه الضربات بسقوط مئات الضحايا المدنيين والحاق أضرار بالبني التحتية المدنية".

وأضاف: "هذا الأمر يزيد من قلقنا بشأن سلامة الزملاء من الأمم المتحدة والمنظمات غير الحكومية المحتجزين في مواقع سيطرة سلطات الأمر الواقع. كما تحد عمليات الاحتجاز هذه من قدرتنا على تقديم المساعدات الإنسانية في صعدة،" ويجدد دعوة الأمين العام للأمم المتحدة لإطلاق سراحهم فورًا. تُذكّر الأمم المتحدة جميع الأطراف بوجوب حماية المدنبين، بمن فيهم المهاجرين والمحتجزين، في جميع الأوقات وفقًا للقانون الدولي الإنساني.